
20.februar 2023 DBS Sydøstjylland bestyrelsesmøde på Fuglsangscentret.  
 
Til stede var: Jan, Per, Tove, Inge Mette, Erik, Søren, Jette, Bente, Ernst, Tanja og Birthe.  
 
1 Tilføjelser til dagsorden 
Ingen tilføjelse.  
 
2 Godkendelse af dagsorden. 
Dagsorden blev godkendt. 
 
3 Godkendelse af referat 
Ingen bemærkninger, referatet godkendt. 
 
4 Nyt fra formanden 
Hovedbestyrelsesmøde den 10 – 11. februar 2023. 
Drøftede DBS underskud, økonomi samt FSC underskud  
Indsamling virksomheden arv og gaver har givet mere en forventet 12 mio. – 26,6 mio. så det er 
rigtig godt.  
Alle kredse har tabt penge, lige som alle andre steder. 
Årsagen er Corona og tiden der lige pt er nu.  
der var forslag til hvor der kan spares, det kunne være rengøring af værelser, bor man der i flere 
dage, behøves, det nok ikke at tilse værelset hver dag.  
Belysning varme, eller for meget personale. 
Det har ikke været mulige for HB at få orientering hvad det er der er problemet er, til det 
underskuds på 7,4 mio. det forventes at få mere info herom.  
Der bør måske investerer i langsigtet selvforsyning, solceller jordvarme m.v.   
Kursusafdeling kører det på den rigtige måde? 
Er der behov for mere eksterne firmaer, der vil afholde møder/kursus 
Der er driftsmæssigt der ikke er optimalt.  
Det er vigtig der er den service der passer til vores medlemmers behov, og det koster at oplære 
nye medarbejder.  
Det kunne også være en mulighed for at indtage frokost og aftensmad i to individer, sådan man 
ikke skulle bruge så meget personale.  
Der er også tale om prisstigning for ophold.  
Hovedbestyrelsen skal til et visuelt HB møde senere, hvor regnskabet skal godkendes.  
Der er konference den 11. marts 2023 vedr. rehabilitering. 
Landsmøde den 12. marts 2023. man kan deltage fysisk eller via Zoom.  
Deltager bestyrelsesmedlemmer fysisk betaler kredsen.    
Strukturfølgegruppen har forslået der skal være et børne og familie udvalg, i lighed med de øvrige 
stående udvalg, det blev trukket tilbage, det gør at det er muligt ar arbejdere videre med det, da 
det ikke har været til afstemning.  
 
Fyn, Sønderjylland og Sydvestjylland sammen med vores kreds have et samarbejdes møde den 24. 
marts 2023 hvor der skal drøftes hvor samarbejdet skal være ang. fremtidige arrangementer i 
disse kredse.  



Kredsformand, næstformand deltager.  
Der skal være et todages den 1. og 2. juli hvor de 4 bestyrelser, suppleanter og konsulenter skal 
mødes, dem der kan.  
 
Det er vedtaget på HB mødet, at man kan ansætte konsulenter på ordinært job, samt kan man 
også ansætte aktivitetsmedlemmer, løn med løntilskud. Synskriteret gælder stadigvis man vil 
stadig blive vurderet på de samme kriterier, samt skal man have et indgående kenskal til DBS. Der 
vil så evalueres om to år om det er en dyr aftale, det tror vi ikke.       
 
5 Nyt fra kassereren 
Der er i år bestilt 500 jule blade og 25 cd, da det er vanskeligt i disse tider at sælge alle de1000 jule 
blade vi ellers har solgt, vi havde i 2022 256 blade i overskud, der ikke er solgt. Prisen blev jo sat op 
fra 25 til 30 kr. med inflation m.v. Vi har mistet 2 sælgere, der solgte godt. Der er afregnet. Vi kan 
bestille flere blade hvis det bliver aktuelt, det er bedre at have en lille omkostning, ind ligge inde 
med ikke solgte blade.  
 
Vedr. vores bestyrelsesmøde i juni 2022, har vi fået en regning på 5.000, den fulde pris på et 
møde, som er en fejl, er nu betalt den fulde pris, efter flere henvendelse til FSC fastholder de den 
pris på 5000 kr. det er kun fordi der ikke er sendt medlemsnummer med. Fremadrettet vil de have 
deltagerlisten før bestyrelsesmødet, ikke samme dag som mødet skal afholdes.     
 
Søren Sommer vil gerne forsætte med at være behjælpelig med at styre regnskabet. 
Det vil så være hvert 2. mandag, det er ok med bestyrelsen.  
Alle regninger vil som udgangspunkt være betalt, inden bestyrelsesmøde.  
Der er en pæn del der betaler på konto til vores arrangementer, det er vigtig der bliver tilføjet til 
hvilken arrangement der betales til.  
Der skal oprettes MobilePay, som medlemmer der kan, kan indbetale på.  
  
6 Konsulenterne 
Tanja er kommet godt i gang med konsulentjobbet. 
Har haft mange telefonhenvendelse.  
Har fået ansat Personligassistance, så kan tage på medlemsbesøg. 
Der har været Nytårskonference. CSV Vejle er der planlagt et samarbejdsmøde. Der skal på 
tidspunkt også være et møde på CKT i Horsens.    
Birthe: det går godt i hendes område.  
Vedr. fødselsdags hilsen, regler fra de 70 år skal vi finde en lidt anden måde at håndtere det på 
hvordan det skal sendes ud, mere om det til næste møde.  
  
7 Kommunikations platformer 
Søren har undersøgt hvad det koster at have en SMS services tjenester, det koster 28 øre pr SMS, 
hvis det skal sendes ud til en gruppen på 50, vil det ca. koste ca. 14 kr. Vi annoncerer i 
medlemsbladet at det er en SMS tjeneste medlemmer kan ved tilmelding til arrangement får en 
påmindelse, der er kun plads til 160 tegn, så altså en meget kort besked. Vi spørger på 
generalforsamlingen hvad medlemmerne tænker om det.   



Søren bliver fremadrettet honoreret med et årligt fakturaer beløb på 3.800 kr. for at styrer den 
digitale del. 
Vi besluttede vi ikke længere bruger gruppemail, fordi alle der benytter  DBS' @blind.dk e-mail 
adresser ikke kan besvare disse gruppemail i fællesmails. Inge Mette tilbyder at hun ville finde en 
løsning ved at oprette en fællesmail i Outlook. 
 
8 Arrangementer og evalueringer 
Nytårskoncert gik rigtig godt, gode tilbagemeldinger, der deltog 68 personer.  
Godt med 3 lange borde. 9.975 med musik og transport. Vikingbus frem og tilbage 5.100 kr. 
forplejning og tips til musikeren 37.500 kr. alt var i orden. Gave i Blindes arbejde 405 kr. ca. 53.000 
kr. egenbetaling udgør 6.000 kr. aktivitets midler 32.775 kr. kredskassen spæder 14.300 kr. 
 
Faldkursus på Solgaven den 11. februar 2023, 13 deltog.  
Det koster 140 kr. pr. næse underviser Mathies 7.500 kr. kaffe og rundstykke ved ankomst 
Sandwich i alt 1.850 kr. en egenbetaling på 1.100 kr. aktivitetsmidler på 7.870 kr. kredskassen 
spædet 350 kr.  
 
Vedr. vores tur til Høj Taastrup DH Huset den 29. marts 2023 er der allerede mange tilmeldinger. 
49 er tilmeldte og der er ikke plads til flere.  
Det vil blive lidt dyre på Nyborgs Strand, da det var 2022 priser vi fik sidste år. 
Rundvisningen vil tage ca. en time, Janni Hammershøj vil derefter komme og fortæller om 
medlemsservedes. Vi vil få kaffe/the, smørrebrød, øl og vand og kaffe om eftermiddagen. Kim 
Rasmussen fra Kik vil komme og fortælle om de varer de sælger, det er muligt at gå over og se evt. 
købe ting, der vil kun være plads til ca. 12 personer af gangen. 45.600 var der bystyret med, med 
de antal der er tilmeldt vil det nok komme op på 5.000 10.000 mere.  
 
17 juni 2023 temaklubtur.          
      
Elvis, med spisning rundvisning, samt kaffe og kage til afslutning, lørdag den 23 september 2023.  
 
9 Generalforsamling 15. april 
Starter med frokost, efterfølgende generalforsamling.  
Der er valg til formand og to bestyrelsesmedlemmer, og 3 suppleanter.  
Alle ønsker genvalg. Jan villig til genvalg, Erik og Tove er villig til genvalg.  
Generalforsamlingen slutter kl. 16.00 koret går på 16.15 30 min. en pause og igen 30 min. 
aftensmad buffer, samt kaffe og kage. Bordopstilling som sidst 8 personer ved hvert bord. 
Musikken går på 19.30 med 2x 50 min. Det hele slutter kl. 21.45.  
Hvis der er medlemmer der ikke ønsker at deltage i hele dagen arrangementer skal man selv sørge 
for befordring hjem, samt på egen regning.    
 
10 Forespørgsel på Goal Ball 
Der er 3 på hvert hold, det forgår på gulvet på knæ.  
Der kan måske være et hold for børn og et for voksne. 
Vi kan henvise til Pare Sport Danmark, vi kan ikke på kredsplan gå ind i dette.   
  



11 Eventuelt 
Søren fortæller, El bybusser er blevet meget bede, alle problemer er ikke løst. Nu kan man hører 
når bussen kommer kørerne, der seder en højtaler uden for bussen.  
Er i dialog ang. annoncering af stoppesteder.   
  
Kolding el. bybusser, kan talen være lidt sværd at hører, alt efter hvor i bussen man er. 
 
Frederikka kommer El bybusserne til efteråret. 
 
Horsens kommer El bybusserne til sommer.  
 
DH Horsens har sendt varsling om DH Horsens årsmøde den 21. marts 2023, sender den til 
bestyrelsen.   
 
Sekretær 
Jette Birgitte Pedersen.   
 


